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Yer yer yağışlı

Taytak;"Herinsanımızınelinden
tutup,heryerehizmetgötüreceğiz"

Milliyetçi Hareket Partisi Afyonkarahisar İl
Teşkilatında yerel seçimler öncesi belediye başkan
aday adaylarının başvuruları tüm hızıyla devam
ediyor. MYK Üyesi ve Afyonkarahisar Milletvekili
Mehmet Taytak, İl Başkanı Ahmet Kahveci, İl
Yönetim Kurulu Üyesi Doğan Şimşek, ilçe başkan-
ları aday adaylarını yalnız bırakmadı.

MHP MYK Üyesi ve Afyonkarahisar Milletvekili
Mehmet Taytak, “Milliyetçi Hareket Partisi'nin
Türkiye genelinde en fazla belediyesi olan il
Afyonkarahisar'dır. Afyonkarahisar’ımız da 17
belediyemiz var. 15 belediyemiz belde, 2 belediyem-
iz ilçe, bir de ittifakla ortak yaptığımız bir
belediyemiz var. Mevcut belediye başkanlarımız

geçtiğimiz hafta aday adaylık başvurularını gerçek-
leştirmiştir. Bugün ise ilçe ve beldeler belli olan
belediye başkan aday adaylarımız başvurularını
yapacaklardır. Afyonkarahisar’da 61 beldemiz var.
Merkez ilçe ile beraber 18 ilçemiz var. Bu beldelerim-
izde inşallah sayımızı en azından ikiye katlaya-
cağımıza inanıyorum. Önce ülkem ve milletim, sonra
partim ve ben kavrayışıyla Afyonkarahisarlı
hemşehrilerimize çözüm olacağız, kuvvet olacağız,
şifa olacağız ve her insanımızın elinden tutup her yere
hizmet götüreceğiz. Yeni seçilecek arkadaşlarımızın
içlerinden yine çalışabilecek ve hizmet edebilecek
kardeşlerimiz tercih edilecek. Daha önce ilçe teşkilat-
larımız, il teşkilatlarımız ve daha sonra genel merkez-
imiz değerlendirme yapacaklar. Ondan sonra da inşal-
lah bismillah deyip yola çıkacağız ve tekrar yine
Zafer'le döneceğiz. Milliyetçi Hareket Partisi milli
gönüllerdedir. ” diye konuştu. >>HABER 8’DE

31 Mart tarihinde yapılacak olan yerel seçimler öncesi geçtiğimiz
hafta mevcut MHP’li belediye başkanlarının aday adaylık

başvurusunun ardından dünde ilçe ve beldeler belli olan belediye başkan aday
adayları parti genel merkezinde adaylık başvurularını gerçekleştirdi.

TAYTAK;” AFYONKARAHİSARLI
HEMŞEHRİLERİMİZİN SORUNLARINA

ÇÖZÜM OLACAĞIZ”

TAYTAK
Kahveci

ZEYBEKBAŞKAN'DANÖĞRENCİLERE
KAYNAK KİTAP DESTEĞİ
Gençlere yaptığı desteklerle adından sıkça söz
ettiren Belediye Başkanı Mehmet Zeybek, Halk
Eğitim Merkezi’nde YKS sınavlarına hazırlanan
öğrencilere kaynak kitap seti dağıtımı gerçek-
leştirdi. Yürüttüğü temel belediyeciliğin yanın-
da, sosyal belediyecilik anlamında da vatan-
daşlara en iyi şekilde hizmet verme hedefi ile
hizmetler yapan Afyonkarahisar Belediyesi,
Üniversiteye giriş (YKS) sınavlarına hazırlanan
öğrencilere de desteğini sürdürüyor.>>5’TE

Afyonspor, Ankara Demirspor
maçı hazırlıklarını sürdürüyor
TFF 2. Lig ekiplerinden Afyonspor hafta sonu
deplasmanda oynayacağı Ankara Demirspor
maçı hazırlıklarını sürdürüyor.>>7’DE

Afyonkarahisar’da zor duruma düşen
kadınlara fuhuş yaptırdıkları öne sürülen
çeteye yönelik polis tarafından gerçek-
leştirilen operasyonda gözaltına alınan 5
kişiden 4’ü tutuklanırken, operasyonda 49
bin 210 TL’si altın olmak üzere yaklaşık
100 bin TL ele geçirildi.>>3’TE

“Genç Muhafızlar” hafızlık
yarışması il finali yapıldı

Milli Eğitim Bakanlığı Din Öğretimi Genel Müdürlüğü
tarafından Anadolu İmam Hatip Lisesi ve İmam Hatip
Ortaokullarda öğrenim gören öğrencilerimizin ilgi, istib-
dat ve kabiliyetleri doğrultusunda yetişmelerini sağla-
mak, kişisel ve mesleki gelişimlerini destekleyerek
yetkinlik kazanmaları amacıyla Anadolu İmam Hatip
Lisesi erkek öğrencileri arasında düzenlenen “Genç
Muhafızlar” Hafızlık Yarışması İl Finali Afyonkarahisar
Anadolu İmam Hatip Lisesi Koordinatörlüğünde, İmam
Hatip Uygulama Camisinde yapıldı.>>7’DE

Fuhuş çetesi
çökertildi

GençlikveSporİlMüdürlüğüpersonelineeğitim
TFF 2. Lig ekiplerinden Afyonspor hafta sonu deplasmanda oynay-
acağı Ankara Demirspor maçı hazırlıklarını sürdürüyor.>>7’DE

Afyonkarahisar’da 13 yıl 4 ay hapis
cezası ile aranan şahıs Jandarma

Suç Araştırma Timi (JASAT) ekipleri
tarafından yakalandı.>>3’TE

Hapis cezası ile aranan
şahsı JASAT yakaladı

Çakır, “Kabahatinizle
oturun bizce” / 2’DE

Havalar soğudu, grip
tehdit etmeye başladı

44

AK Parti Afyonkarahisar Milletvekili Dr.
Hasan Arslan bugün TBMM genel kurulda
“Dünya 29 Kasım Tıbbi Sekreterler Günü”
vesilesiyle söz alarak bir konuşma yaptı.

Arslan hükümetin tıbbi sekreterlere verdiği
önemi hatırlatarak iki yılda 32 bin 200 tıbbi
sekreter alımı yapıldığını söyledi. >>7’DE

Milletvekili Arslan tıbbi
sekreterleri unutmadı
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Çakır,“Kabahatinizleoturunbizce”
Yeniden Refah Partisi Afyonkarahisar İl Başkanı Fehmi Güray Çakır geçtiğimiz gün mecliste yaşanan “Kadın” tartışmasına

yönelik yazılı bir açıklama yaparak; CHP Ankara Milletvekili Aliye Timisi Ersever ve Afyonkarahisar Milletvekili Burcu
Köksal’a yönelik olarak sert eleştirilerde bulundu. İl Başkanı Çakır; “Muhalefet partisi olmayı, muhalefet vekili olmayı

bile beceremeyip Milli Görüş politikalarını eleştirmek nasıl bir aymazlıktır anlamak mümkün değil” dedi.

Yeniden Refah Partisi Afyonkarahisar İl
Başkanı Fehmi Güray Çakır bir yazılı basın
açıklaması yaparak geçtiğimiz gün Türkiye

Büyük Millet Meclisi’nde yaşanan kadın
polemiğine işaret ederek CHP’yi anlamanın
mümkün olmadığını kaydetti. İl Başkanı Çakır
yaptığı açıklamada “Partimizin kadına yönelik
parti politikalarını eleştirecek son parti
Cumhuriyet Halk Partisi’dir. Meclis kürsüsünde
bizlere kadın üzerinden ahkam kesenler keşke
zamanında kendi partililerine sahip çıkmayı
becerebilselerdi. Çok uzağa gitmeden henüz
yakın bir geçmişte CHP Afyonkarahisar teşkilat-
larında yer alan bir hanımefendiye ağıza alın-
mayacak hangi iddialar ile nasıl muamele
yapıldığını kamuoyu çok iyi biliyor” dedi. CHP’nin
“Kadın” konusunda önce kendisini ciddi bir
özeleştiriden geçirmesi gerektiğini ifade eden İl
Başkanı Çakır bu konuda mazisi karanlık olanın
kendileri değil Cumhuriyet Halk Partisi olduğunu
ifade etti.

ELLERİNDEKİ TEK ARGÜMAN
“CUMHURİYETİ BİZ KURDUK”

Yeniden Refah Partisi Afyonkarahisar İl Başkanı
Fehmi Güray Çakır yazılı basın açıklamasının
devamında CHP ve söz konusu polemiği başlatan
Milletvekili Timisi ve Köksal’a yönelik olarak, bal yap-
mayan arıları örnek göstererek “Bu tür sığ zihniyet-
lerin ellerinde ki tek argümanın olduğunu bilmekte
fayda var. Ne zaman sıkışsalar Cumhuriyeti biz kur-
duk kasetini takıp takıp dinletiyorlar. Cumhuriyeti
tekelleştirme hakkını kendilerinde görmeleri 85 mily-
ona haksızlık değil midir? Bal yapmayan arılar vardır,
bir muhalefet vekili olarak polemik değil artık icraat
üretin” diyerek Millletvekili Timisi ve Köksal’ın bu
söylemlerinin kamuoyunda karşılığının olmadığının
altını çizdi. İl Başkanı Çakır Cumhuriyet vurgusu
yaparak eskimiş algılarla bir yerlere varılamaya-
cağını dile getirerek “Cumhuriyeti biz kurduk diyen
Sayın Köksal’a bir soru yöneltmek istiyorum. Madem
siz bu kadar iyi kurucusunuz bu millet onlarca yıldır
iktidarı neden size teslim etmiyor” diyerek CHP’nin

günümüzde boş söylem partisi olduğunu dile getirdi.
İl Başkanı Çakır konuyla ilgili gerekli cevabı milletin
kürsüsünden Yeniden Refah Partisi Genel Başkanı
Dr. Fatih Erbakan’ın verdiğini hatırlatarak “Muhterem
Genel Başkanımız en güzel cevabı zaten
meclisimizin kürsüsünden vermiştir” dedi.

RAHATSIZ OLDUKLARI KONU
“AHLAK VE MANEVİYAT”

Milli Görüş düşünce yapısının; “Kadın hakları, cin-
siyetsizleştirme, LGBT, İklim Sözleşmesi” gibi
hastalıklara karşın adeta bir antikor görevi
gördüğünü söyleyen İl Başkanı Çakır asıl rahatsı-
zlığın parti politikalarının merkezinde yer alan
“Ahlak ve maneviyat” olduğunu dile getirdi. İl
Başkanı Çakır “Bizlere kadın hakları kılıfını kul-
lananlar bu maddeleri günümüzün “Hasta adamı”
Avrupa’dan referans alırken bizler ayaklarının altı-
na cennet serilen bir anlayışla kadınlarımıza kıymet
veriyoruz. Bu söylediklerimi elbette anlamalarını
beklemiyoruz zaten anlayamazlar da…” dedi.
>>HÜDAYİ ACAR

Çakır

Dikkat eksikliği çocuğu
toplumdan uzaklaştırabilir
Psikiyatri Uzmanı Dr. Sıdıka Oksay, dikkat eksikliği nedeniyle dışlanan ya da

yanlış davranılan çocukların ileride yaşayabileceği sorunlar hakkında konuştu.
Geçtiğimiz 29 Ekim'de Afyonkarahisar’da Atatürk İlkokulunda
Cumhuriyet Bayramı kutlamaları gerçekleşmiş, okuldaki 4/İ
sınıfı öğrencileri tarafından iddiaya göre, sınıf öğretmeni Ş.Ş.
tarafından 24 kişilik sınıfta gösteri hazırlandı. Fakat gösterinin
başlayacağı anda sınıf öğretmeni, dikkat eksikliği (disleksi)
olduğu ve hareketleri yapamadığını öne sürdüğü M.E.D. isim-
li öğrenciyi gruptan ayırıp merdiven girişindeki kısma götürdü.
Kayda alınan görüntüler ülke çapında gündem olurken, İl Milli
Eğitim Müdürlüğü tarafından konuyla ilgili inceleme
başlatılmıştı. Psikiyatri Uzmanı Dr. Sıdıka Oksay, yaşanan
olay ve dikkat eksikliği hakkında konuştu. “Çocuğun o şekilde
diğerlerinden ayrılması çok rencide edici bir durum" diyen
Oksay, dikkat eksikliği olan çocuklara daha hassas davranıl-
ması gerektiği konusunda uyardı. Sıdıka Oksay, yanlış
davranışların ileride çocuklarda bazı sorunlara neden olabile-
ceği konusunda konuştu.

“AKLINA GELENİ DÜŞÜNMEDEN YAPABİLİYORLAR”
Dikkat eksikliğinin toplumda oldukça sık bir şekilde rast-

landığını hatırlatan Dr. Sıdıka Oksay, “Dikkat eksikliği hiperak-
tivite bozukluğu toplumda oldukça sık rastlanılan, çoğunlukla
tanısı çocuklukta konulan bir bozukluk. Bu tür çocukların

dikkati süresi kısa oluyor. Genel olarak hareketlilik, dürtüsellik
fazla olabiliyor. Aklına geleni düşünmeden yapabiliyorlar. Bu
yapısal, gelişimsel bir bozukluktur. Dikkat, aslında bir spek-
trum içinde yer alır. Herkesin dikkati birbirinden farklıdır.
Boylarımız da yüzlerimizde birbirinden farklı. Kimimiz daha
uzun, kimimiz daha kısayız. Dikkat süresi sorun oluşturacak
kadar kısaysa ona artık dikkat bozukluğu diyoruz ve tedavi
uygulamaya başlıyoruz. Bu çocuklar sıklıkla ilaç tedavisi
görüyor. Avrupa’da bu farklılığa nöroçeşitlilik diyorlar. İnsan
yapısı birbirinden farklıdır. Bunu sakatlık, özür veya bozukluk
gibi algılamayalım, birbirimizden farklılığımız var diyorlar.
Daha uzun boylu olanı basketbolcu yaparız, daha minyon olan
daha iyi mağaracı olur bireysel farklılıklar faydaya dönüşebilir
diye düşünürsek bireyin bütün bu hiperaktivite ile ilgili farklılık-
larının da toplum için daha pozitif yönde kullanılmasına yöne-
lik bir yaklaşım izlenebilir” dedi.

“YETERSİZLİK DUYGUSU İLERDE
DUYGUSAL PROBLEMLERE YOL AÇIYOR”

Çocuğa yapılan davranışın oldukça yanlış olduğuna değinen
Özel Ümit Hastanesi Psikiyatri Uzmanı Oksay konuşmaya
şöyle devam etti: “Çocuğun o şekilde diğerlerinden ayrılması
çok rencide edici bir durum. Çocuğa en başta ‘burada sana rol
vermiyorum, senin için başka bir rol düşündüm’ diyerek başka
bir rol verebilirlerdi. Orada herkesin ortasında ayrılması kötü
bir görüntü oluşturmuş. Çocuk için üzülüyoruz. Böyle şeyleri
daha iyi planlamak gerekiyor. Bu türdeki öğrencileri sınıftaki
diğer arkadaşlarıyla kaynaştırmak için belki hocaların da
eğitim alması gerekiyor. Daha iyi bir plan yapmaları gerekiyor.
Dikkat eksikliği olan bir çocuğun hayatı zordur. Hiperaktif
çocuk istese de yerinde oturamaz, çok hareketlidir. Çevresinin
dikkatini dağıtır. O yüzden öğretmenler tarafından zor ve prob-
lemli bir öğrenci olarak görülür. Derslerinde istediği kadar
başarılı olamaz. ‘Ben diğerleri kadar iyi değil miyim’ şeklinde
yetersizlik duyguları yaşar. Bunları telafi etmek için aslında
çaba göstermek gerekiyor. Çocuğa da kendisinin normal ama
farklı hissettirmek için daha fazla çaba gösterilmeli. Bu şekilde
dışlanmak çocuklarda uzun vadede yetersizlik duygularına ve
duygusal sorunlara yol açıyor. İlaçla tedavisi ve aileye ve çevr-
eye önerilebilecek düzenleyici önlemler söz konusu.” >>İHA

Sandıklı’da şeker pancarı
hasadı devam ediyor

Afyonkarahisar’ın Sandıklı ilçesinde 700’den
fazla üreticinin yaklaşık bir ay önce başladığı

şeker pancarı hasadı devam ediyor.

Özel makineler ile sökümü yapılan şeker
pancarları mera ve boş alanlarda yığınlar
halinde toplanıp talebe göre kamyonlarla
fabrikaya gönderiliyor. Bu yıl kilogramı
1.85 lira açıklanan şeker pancarında
ilçede 100 bin tonun üzerinde rekolte
hedefleniyor. Üreticiler söküm çalış-
malarının çok yavaş ilerlediğini, şeker
pancarlarının ilçeden şeker fabrikasına
nakliyesini sağlamakta sıkıntı çektiklerini

ve fabrikanın çok fazla fire uyguladığını
söyleyerek dert yakındılar. Ziraat Odası
Başkanı Fatma Toptaş, şeker pancarı
söküm çalışmalarının bir ay önce
başladığını söyleyerek, “Çok büyük
nakliye sorunu yaşıyoruz. Pancarları
almadılar beklettiler. Pancarların üzerine
kar yağdı. Pancarlar çürüdü. Pancarlar
burada beklerken yüzde yirmi ile yüzde
atmış arasında fire veriyor” dedi. >>İHA

Afyonkarahisar’a gelen Rashelle
Rebong Müslüman oldu

İngiltere’de ikamet eden Rashelle Rebong
Afyonkarahisar’da Müslüman oldu.

Afyonkarahisar müftülüğüne müracaat eden Filipin asıllı olup İngiltere’de ikamet
eden Rashelle Rebong, İl Müftü Yardımcısı Harun Yılmaz tarafından gerçekleştir-
ilen ihtida merasiminde, Kelime-i Şehadet getirerek Müslüman olmanın heye-
canını ve mutluluğunu yaşadı. İslam’ı seçtiği için mutlu olduğunu belirten
İngiltereli Rashelle Rebong, ismini Rasime olarak değiştireceğini ifade etti. İhtida
merasimi sonrasında Rashelle Rebong'a Kur’an-ı Kerim, İhtida Öyküleri ve
Peygamberimizin Hayatı kitapları hediye edildi. >>İBRAHİM ARTIÇ
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AIDS’iYenebiliriz!
İl Sağlık Müdürü Uzm. Dr. Serhat Korkmaz Dünya AIDS Günü

dolayısıyla yazılı bir açıklama yaparak “AIDS’i yenebiliriz!” dedi.
İl Sağlık Müdürü Uzm. Dr. Serhat
Korkmaz DünyaAIDS günü ile alakalı açık-
lama yaptı Korkmaz açıklamasında AIDS
hastalığının ilk defa 1980’li yıllarda yayılmaya
başladığını dile getirerek, 630 bin kişinin
AIDS'e bağlı hastalıklardan öldüğünü kaydet-
ti. Korkmaz, “ AIDS hastalığı (Acquired
Immuno Deficiency Syndrome-Kazanılmış
Bağışıklık Yetmezlik Sendromu) ile daha
yaygın mücadele edebilmek amacıyla 1
Aralıkgünü“DünyaAIDSGünü”olarakkabul
edilmiştir. İlkdefaortayaçıktığı1980’liyıllardan
bu yana, tüm dünyada artarak yayılmaya
devam eden HIV Enfeksiyonu korunmasız
cinsel temas, ortak paylaşılan enjektörlerle
damariçimaddekullanımı,enfektekantrans-
füzyonuyoluylaveyaannedenbebeğegebe-
likdöneminde,doğumsırasındaveyadoğum
sonrasında emzirmeyle bulaşabilmektedir.
Bulaş yolları nedeni ile HIV enfeksiyonu tüm
yaş gruplarında görülebilmektedir. Türkiye
halen, dünyada HIV/AIDS açısından
hastalığın az sıklıkta görüldüğü ülkeler
arasında yer almaktadır. Diğer yandan
her yıl vaka sayısının arttığı da izlen-
mektedir. Bunda, nüfus artışı (başka
ülkelerden göçler vb.), ülkeler arası
insan trafiğindeki artışların etkili olduğu
düşünülmektedir. 2022 yılı verilerine
göre dünya genelinde 1.3 milyon insana
yeni HIV enfeksiyonu bulaşmış olup 39
milyon kişi HIV ile yaşamaktadır. 630
bin kişi ise AIDS'e bağlı hastalıklardan
ölmüştür.
“HIV ENFEKSİYONU ÖNLENEBİLİR

BİR HASTALIKTIKTIR”
HIV enfeksiyonu önlenebilir bir hastalık
olduğuna dikkat çeken Korkmaz, “HIV
enfeksiyonu önlenebilir bir hastalıktır ve
korunma önlemleri tedaviden çok daha
etkili ve ucuzdur. En sık görülen bulaş-
ma yolunun cinsel temas olması nedeni
ile korunma büyük önem taşımaktadır.
“Tek çare tek eşliliktir.” sloganı ile de
ifade edildiği gibi; tek eşliliğin yanı sıra,
riskli cinsel temasta doğru kondom kul-
lanımı, hastalığın cinsel yolla bulaş-
masına karşı en güvenli ve basit korun-
ma yollarıdır. Şüpheli durumlarda ise
doktora müracaat ederek gerekiyorsa
test yaptırmak gerekmektedir. Ülkem-
izde 1986 yılından bu yana kan ve kan
ürünleri ile olan bulaşmaya karşı korun-
ma amacıyla, bütün kan ve kan ürünleri,
kullanılmadan önce, HIV yönünden test

edilmektedir. 1987 yılından beri organ
ve doku nakilleri öncesinde de gerekli
testler yapılmaktadır. Enfeksiyonun
ortaya çıktığı ilk dönemlerin aksine
günümüzde HIV/AIDS, DSÖ tarafından
ölümcül hastalıklar listesinden çıkartılarak
yaşam boyu birlikte yaşanacak hastalıklar
listesine alınmıştır. Doğru zamanda ilaç
tedavisine başlayan HIV pozitifler kaliteli
ve sağlıklı bir yaşam sürdürebilirler. Geç
HIV tanısı alan ve AIDS evresinde olan
kişiler dahi ilaç tedavisiyle yaşam kaliteleri-
ni artırarak yaşamlarını sürdürebilirler.
Ülkemizde ilaca erişimde sorun yaşanma-
maktadır. Bunların yanı sıra, HIV pozitif
annenin; gebelik döneminde, doğum
sırasında ilaç tedavisi alması, doğum son-

rasında bebeğe uygulanan ilaç tedavisi ve
emzirmenin önlenmesi ile anneden
bebeğe HIV bulaşması önlenebilmektedir.
HIV(+) anneden ilaç tedavisi ile HIV(-)
bebek doğabilmektedir. HIV enfeksiyonu;
HIV pozitif kişilerle aynı iş yerinde çalış-
mak, aynı okulda okumak, aynı ortamda
bulunmakla, ortak çatal kaşık kullan-
makla, dokunmak, tokalaşmakla, tele-
fon, kitap, defter gibi araçları ortak kul-
lanmakla, ortak duş-banyo alanlarını,
havuzları, tuvaletleri ortak kullanmakla,
böcek ve sinek sokması ile bulaşmaz.
Yeni vaka sayısını azaltmak amacıyla
toplumun bilgilendirilmesi ve farkın-
dalığının arttırılması için örgün ve
yaygın eğitim müfredatında bulunan
konuyla ilgili bilgilerin güncellenmesi,
basılı doküman desteğinin sağlanması,
üniversiteler başta olmak üzere farkın-
dalık ve bilgilendirme için tüm hedef gru-
plarda akran eğitimi dahil eğitim faaliyet-
lerinin desteklenmesi çalışmaları
yürütülmektedir. Bakanlığımız, insan hak-
larınıgözeterekveetikkurallarçerçevesinde,
UNAIDS ve Dünya sağlık örgütü tarafından
belirlenen uluslararası öneri ve uygulamalar
ışığında, konunun tüm paydaşlarını kapsay-
acak bir bakış açısı ile çalışmalarını işbirliği
içinde sürdürmeye devam etmektedir. AIDS
salgınını sonlandırabilmek mümkündür.
2010 ile 2019 yılları arasında dünya çapında
yeni HIV enfeksiyonlarında %23'lük bir
düşüş yaşanmıştır. Ancak hastalıktan
korunmak için henüz bir aşı mevcut
değildir. >>MEHMET KASAL

çökertildi

Edinilenbilgileregöre,İlEmniyetMüdürlüğünebağlı
ekiplerfuhuşlamücadeleçerçevesindeE.A.,S.B.ve
M.C.isimlişahısların,Afyonkarahisar’dazorduruma
düşen kadınları fuhşa teşvik ettikleri, bu kadınlara
müşteri teminettikleri, fuhuşyapılması içinyerve
imkan sağladıkları, fuhşa yönlendirdikleri belir-
lendi.9mağdurkadınve53bilgisahibininalınan
ifadelerininardındanAfyonkarahisarCumhuriyet
Başsavcılığının koordinesinde Erenler, Fatih

ve Fakıpaşa Mahallelerinde operasyon
yapıldı. Evlere yapılan baskınlarda E.A., S.B.,
H.T.,M.T.veM.C., isimlişüphelişahıslargözaltı-
na alınırken, evlerde yapılan aramalarda ise 36
bin 485 TL, 320 Dolar ve 49 bin 210 TL
değerinde ziynet eşyası ala geçirildi. Adliyeye
sevk edilen şahıslardan E.A., S.B., H.T. ve M.T.
tutuklanırken, M.C., hakkında ise adli kontrol
kararı uygulandı. >>İHA

13 yıl 4 ay hapis cezası ile
aranan şahsı JASAT yakaladı

Afyonkarahisar’da 13 yıl 4 ay hapis cezası ile aranan şahıs
Jandarma Suç Araştırma Timi (JASAT) ekipleri tarafından yakalandı.

Edinilen bilgilere göre, Afyonkarahisar İl Jandarma Komutanlığı Jandarma Suç
Araştırma Timi (JASAT) ve Merkez İlçe Jandarma Komutanlığınca aranan şahıs-
ların yakalanmasına yönelik çalışma başlatıldı. Çalışmada hakkında ‘mağdurun
beden ve ruh sağlığını bozacak şekilde cinsel saldırı ve trafik güvenliğini tehlikeye
düşürme’ suç kaydı ile 13 yıl 4 ay kesinleşmiş hapis cezası bulunan M.N.Ç., isim-
li şahıs kent merkezinde yakalandı. Yakalanan şahıs çıkarıldığı mahkemece tutuk-
lanarak, Afyonkarahisar T Tipi Kapalı Ceza İnfaz Kurumuna teslim edildi. >>İHA

Koyun sürüsüne saldırmaya
hazırlanan kurtları çiftçiler önledi

Afyonkarahisar’da koyun sürüsüne saldırmaya hazırlanan kurtlar çiftçilerin zamanında
müdahalesi ile koyunları telef edemedi. Olay, Emirdağ ilçesine bağlı Çiftlik köyü yakınları
yaşandı. Bir arkadaşı ile birlikte bölgedeki ağır ve yayılan koyun sürüsünü kontrole giden
Özay Öz, bölgede kurtların olduğunu fark etti. 5 kurttan oluşan sürü koyun sürüsüne saldır-
mak için fırsat kollarken bir anda karşılarında çiftçileri görünce neye uğradıklarını şaşırdı.
Çiftçiler traktörlerle kurt sürüsüne müdahale ederek bölgeden uzaklaştırdı. >>İHA

Hastaneler denetlendi
Afyonkarahisar İl Sağlık Müdürlüğüne

bağlı hastaneler Maaş ve Muhasebe
Mutemetler tarafından denetlendi.

Konu ilealakalı sağlıkmüdürlüğündenyapılanaçıklamadaşu ifadelereyer
verildi; “ Sağlık Bakanlığı Teftiş Kurulu Bakanlığının onayı doğrultusunda;
2019 yılından itibaren Bakanlığa bağlı hastane maaş mutemetliği ile
muhasebe yetkilisi mutemetliği denetimlerinin İl Sağlık Müdürlükleri mar-
ifetiyle yapılması uygun görülmüştür. Bu denetimler 2019 yılından itibaren
her yıl düzenli olarak yapılmaktadır. Bu kapsamda İl Sağlık
Müdürlüğümüze bağlı hastanelerin 2023 yılı denetimleri, Koordinatör
Denetim Görevlisi gözetiminde Müdürlüğümüz Maaş ve Muhasebe
Mutemetleri tarafından gerçekleştirilmiştir” >>FAHRİYE ÇIRACI

Afyonkarahisar’da zor duruma düşen kadınlara fuhuş yaptırdıkları öne
sürülen çeteye yönelik polis tarafından gerçekleştirilen operasyonda

gözaltına alınan 5 kişiden 4’ü tutuklanırken, operasyonda 49 bin
210 TL’si altın olmak üzere yaklaşık 100 bin TL ele geçirildi.

Fuhuş çetesi
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Sigara hem 
öIdürür hem 
süründürür

Ahmet YEŞİLAY

Havalar soğudu, grip
tehdit etmeye başladı
Havaların soğumaya başlaması grip vakalarını artırdı

Enfeksiyon Hastalıkları Uzmanı
Uzm. Dr. Hava Aydın, gribin
insanlarda en fazla görülen sol-

unum yolu hastalığı olduğunu belirterek,
“Soğuk algınlığı, influenza virüsü dışında
200’e yakın virüsün sebep olduğu, çok
daha hafif seyirli burun akıntısı, boğaz
ağrısı ve halsizlik ile seyreden üst sol-
unum yolu enfeksiyonuna verilen isimdir.
Belirtiler gripten farklı ve hafif seyirlidir.
Erişkinde yılda ortalama 2-4 kez, çocuk
yaş grubunda her yıl ortalama 6-10 kez
kadar görülür. Genellikle kendi kendini
sınırlar ve nadiren de komplikasyonlara
yol açarlar” dedi. Gribin influenza
virüsünün neden olduğu, genellikle yıl
içerisinde sonbahar sonu, kış ve ilkbahar
başına kadar olan dönemde daha sık
görülen oldukça bulaşıcı bir hastalık
olduğunu kaydeden Aydın, riskli grup
için hastalıktan korunmada en etkili ve
güvenilir yöntemin grip aşısı olduğunu
hatırlatarak, antibiyotiklerin grip ya da
soğuk algınlığı tedavisinde herhangi bir
yararı olmadığını söyledi. Aydın, “Ateş
(koltuk altından ölçülen 38 C ve üzeri),
titreme, kuru öksürük, boğaz ağrısı,
burun akıntısı ve tıkanıklığı, baş ağrısı,
kas ve eklem ağrıları, şiddetli halsizlik,
ishal, nadiren kusma, ishal belirtilerinden
biri veya birkaçı hastalarda görülebilir.
Küçük çocuklarda dikkat edilmesi
gereken ek belirti huzursuzluk, iştahsı-
zlık ve uyku halidir. Solunum yolu virüs-
leri temel olarak bireylerin öksürme,
hapşırma ve konuşma esnasında yay-
dıkları damlacıkların sağlıklı bireyler
tarafından solunum yoluyla alınmasıyla
bulaşmaktadır. Hasta kişinin öksürmesi
ya da hapşırması sonucu etrafa virüs
içeren milyonlarca damlacık dağılır. Bu
damlacıkların enfekte bireylerin 100-180
cm (1-2 metre) uzağına kadar yayıla-
bildiği gösterilmiştir. Az da olsa bu
damlacıkların bulaştığı yüzey ve nes-
nelere temas edildikten sonra ellerin
ağız, burun veya göze sürülmesi ile de
bulaşabilmektedir. Tokalaşma, öpüşme,
bir metreden fazla yaklaşarak konuşma
önemli bulaş yollarıdır. Kapı kolu, masa,
bardak vb. yüzeylerde virüs 2-8 saat
canlı kalmaktadır. Hasta kişiler belirti-
lerin ortaya çıkmasından 1 gün öncesin-

den başlayarak hastalığın ortalama 5-
7'inci günlerine kadar bulaştırıcıdır. Grip,
bebeklik döneminden yaşlılığa kadar
tüm yaş grubunu etkilemektedir.
Bununla birlikte risk grubunda yer alan
kişilerde hastalık diğer kişilere göre daha
ağır seyredebilmektedir. Bu kişilerde
zatürre, bronşit, sinüzit, orta kulak ilti-
habı ve oldukça nadiren beyin ve sinir
sisteminde hasar oluşması, kalp kası
hasarı gibi ciddi tablolara neden olabilir”
diye konuştu.

"Riskli grup için hastalıktan
korunmada en etkili ve güvenilir

yöntem grip aşısıdır"
Riskli grup için hastalıktan korunmada
en etkili ve güvenli yöntemin grip aşısı
olduğunu belirten Dr. Aydın, “Grip için
riskli grup 65 yaş ve üzeri ve 2 yaş altı
kişiler, 6 ay-18 yaş arasında olup uzun
süre aspirin kullanması gerekenler,
şeker hastalığı dahil herhangi bir
metabolik hastalığı olanlar, astım dahil
kronik solunum yolu hastalığı olanlar,
kronik böbrek hastalığı olanlar, kronik
kalp ve damar sistemi hastalığı olanlar,
bağışıklık sistemi baskılanmış kişiler
(kronik kan hastalığı olanlar, kanser
hastaları, immunsupresif ilaç kullanan-
lar, HIV/AIDS hastaları), huzurevi,
bakımevi vb. ortamlarda yaşayanlar,
aşırı kilolu olanlar ve gebelerdir. Riskli
grup için hastalıktan korunmada en etkili
ve güvenilir yöntem grip aşısıdır. Aşı,
yapıldığı grip sezonu için etkili olmak-
tadır. Bu nedenle eskiden geçirilmiş grip

hastalığı ya da uygulanmış grip aşısına
bakılmaksızın mevsimsel gribe karşı
etkin bir korunma sağlanması için her yıl
grip aşısı yaptırılmalıdır. Aşının koruyucu
etkisi, aşı yapıldıktan iki hafta sonra
başlayacağı için aşının en uygun zamanı
gribin sık görülmeye başladığı dönem-
den hemen öncesidir. Ekim ve kasım
ayları grip aşısının yapılma zamanı
olarak tercih edilmelidir. Aşılanmayanlar
kişiler ise mart ayının sonuna kadar
aşılanabilir. Aşının koruyuculuğu yak-
laşık 6-8 ay sürer. İlgili hekimin reçete
etmesi durumunda aşı sağlık sistemi
tarafından ödenmektedir. Hekimlerin
uygun görmesi durumunda grip aşısı risk
grubu dışındaki kişilere de uygulanabilir.
Hastalıktan korunmada gerekli aşı pro-
gramlarına uyulması, kapalı ortamların
sık sık havalandırılması, toplu alanlarda,
kapalı alanlarda mutlaka maske kullanıl-
ması, herhangi bir solunumsal sempto-
mu bulunan bireylerin bulaşı önlemek
adına mutlaka maske kullanması,
mümkün ise evde istirahat etmesi,
kişisel hijyen ve koruyucu önlem kural-
larına uyulması, artmaya başlayan viral
enfeksiyonların önüne geçmek konusun-
da belirleyici unsurlardır” dedi.

"Antibiyotiklerin grip ya da soğuk
algınlığı tedavisinde herhangi bir

yararı yoktur"
Antibiyotiklerin grip ya da soğuk algınlığı
tedavisinde herhangi bir yararı
olmadığını kaydeden Aydın, “Çoğu
hasta herhangi bir tıbbi tedavi almadan
bir haftada iyileşir. Fakat risk grubunda
olan kişilerde hastalık ciddi ve ağır
seyredebilir ve hatta ölüm görülebilir. Bu
nedenle risk grubundaki kişiler erken
dönemde (hastalık başladıktan sonraki
24 ile 48 saat arasında) hekime başvur-
malı ve antiviral tedavi almalıdır. Bu ilaçlar
tıpkı antibiyotikler gibi hekim tarafından
önerilmedikçe reçetesiz olarak kesinlikle
kullanılmamalıdır. Vücuttan su kaybını
önlemek için bol bol sıvı tüketimi gerekir.
Antibiyotiklerin grip ya da soğuk algınlığı
tedavisinde herhangi bir yararı yoktur.
Antibiyotikler bakterileri öldürür, ancak grip
veya soğuk algınlığına neden olan virüsler
üzerinde herhangi bir etkisi yoktur” diye
konuştu.>>İHA

Akıllı lensler herkes
için akıllıca olmayabilir

Hem yakın hem ara mesafe hem de uzak görüş
olanağı sağlayan ve halk arasında akıllı lens olarak
bilinen multifokal göz içi merceklerle ilgili Doç. Dr.

Cafer Tanrıverdi uyarılarda bulundu. 
Doç. Dr. Tanrıverdi, “Bu işlem önümüze
gelen her hastaya yapabileceğimiz bir
tedavi değildir. Mercekler, uygun
olmayan hastaya yeterince değer-
lendirilmeden takıldığında sonrasında
istenmeyen sonuçlar karşımıza çıka-
biliyor ve bunu da düzeltmenin çok fazla
bir yolu maalesef yok” dedi. Halk
arasında akıllı lens adıyla son zaman-
larda popülerliği gittikçe artan multifokal
göz içi mercekler (lensler) hakkında
merak edilenleri cevaplayan Göz
Hastalıkları Uzmanı Doç. Dr. Cafer
Tanrıverdi işlemin herkese yapılamaya-
cağına dair önemli uyarılarda bulundu.
Doç. Dr. Cafer Tanrıverdi öncelikli olarak
akıllı lens tanımı ve işlemi hakkında bil-
gilendirmelerde bulunarak, “Aslında
akıllı lens diye tabir edilen şey 3 odaklı
trifokal merceklerdir. Hastalara ameliy-
atla gözün içine takılır. Ameliyat son-
rasında da uzak, ara mesafe ve
yakın görüşü düzelten mercek-
lerdir. Yani 3 odaklı mercek anlamı-
na geliyor” dedi.

Herkese uygun değil
İşlemin herkese uygun olmadığını
ve öncesinde iyi bir değerlendirilme
yapılması gerektiğini de aktaran
Doç. Dr. Tanrıverdi, “Akıllı mercek
dediğimiz tedavi aslında herkese
uygun değil. Bunun için en uygun
hastalar aslında kataraktlı olup bize
katarakt nedeniyle ameliyata gelen
ve mercek değişimi ihtiyacı duy-
duğumuz hastalardır. Ancak bu
mercekleri takmak için hastanın
göz anatomisinin oldukça sağlıklı
olması lazım. İyi bir kornea, pupil-
lası, retinası ve optik siniri yani tüm
optik sistemin çok sağlıklı olması
gerekiyor. Bunlardan birinde sorun
varsa bu mercekler istediğimiz
fonksiyonları göstermiyor. Örneğin,
ağır göz kuruluğu, diyabeti ya da
göz tansiyonu varsa bu işlemi ter-
cih etmiyoruz. Ayrıca bu mercekler
45 yaş üstüne uygulanan ameliyat-
lardır. Yani genç hastalarda da ter-
cih ettiğimiz bir yöntem değil” dedi.

Sahip olunan göz açılarına da
dikkat edilmesi gerektiğini söyleyen
Tanrıverdi sözlerine şu şekilde
devam etti: “Gözün belli açıları var.
Bu açıları uygun olan kişilere takıla-
bilir. Eğer bu açılar uygun değilse
bu merceği taktığımızda isten-
meyen sonuçlarla karşılaşabiliy-
oruz. Bunlar, gece ışık saçılmaları,
bulanık görme, yakın ve uzak
görüşte yetersiz düzeltme gibi
sorunlarla karşılaşabiliyoruz. Zaten
eğer uygun hastaya takılmışsa
genelde ilk 1-2 ay içerisinde bu tür
semptomları yine de görebiliyoruz.
Fakat bunlar genellikle 1-2 ay
içerisinde nöro adaptasyon denilen
beynin adaptasyon olmasıyla
kalkıyor. Ancak uygun olmayan bir
hastaya takılmışsa bu sorunlar daha
uzun sürebiliyor ya da kaybolmaya-
biliyor. İşte bunlar mutsuz hastalardır.
Uygun olmayan yeteri kadar değer-
lendirilmeden takıldığında sonrasında
istenmeyen sonuçlar karşımıza çıka-
biliyor ve bunu da düzeltmenin çok
fazla bir yolu da maalesef yok. Eğer
düzeltilebilir bir kusur varsa müdahale
ediliyor. Ama diğer problemler şimdilik
teknik anlamda mümkün değil. Eğer
hastanın şikâyetleri çok ileri dereceye
varırsa ve görme azlığı varsa ancak
merceği değiştirmemiz gerekiyor.”

“45 yaş üstünü tercih ediyoruz”
Son olarak da belli bir yaş üstünde ter-
cih edilen bir tedavi olduğunun altını
çizen Tanrıverdi, “Bu öyle önüne gelene
yapılabilecek bir ameliyat değil.
Hastalarımızın mutlaka bilinçli bir şek-
ilde bu konuda deneyimli bir hastane ve
hekime başvurup fikir aldıktan sonra
karşılıklı görüşle ancak karar verebilirler.
Bir de sağlıklı hastalara yani görüşü
yeterince bozulmamış hastalara biz bu
ameliyatları önermiyoruz. Görüşü bozu-
lan ya da kataraktlı olan ciddi görme
sorunu yaşayan ya da yüksek numaralı
gözlük takan ve 45 yaş üstü hastalara
biz bu ameliyatı öneriyoruz” diyerek
sözlerini sonlandırdı.>>İHA
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ZEYBEK BAŞKAN'DAN ÖĞRENCİLERE
KAYNAK KİTAP DESTEĞİ

Gençlere yaptığı desteklerle adından sıkça söz ettiren Belediye
Başkanı Mehmet Zeybek, Halk Eğitim Merkezi’nde YKS sınavlarına

hazırlanan öğrencilere kaynak kitap seti dağıtımı gerçekleştirdi.

Yürüttüğü temel belediyeciliğin yanında, sosyal
belediyecilik anlamında da vatandaşlara en iyi şek-
ilde hizmet verme hedefi ile hizmetler yapan

Afyonkarahisar Belediyesi, Üniversiteye giriş (YKS)
sınavlarına hazırlanan öğrencilere de desteğini sürdürüyor.
Bu kapsamda Belediye Başkanı Mehmet Zeybek’in tali-
matları ile Gençlik ve Spor Hizmetleri Müdürlüğümüz
tarafından Halk Eğitim Merkezi’nde kurs görerek YKS'ye
hazırlanan öğrencilere kaynak kitap seti dağıtıldı.
Başkanımız Mehmet Zeybek, Halk Eğitim Merkezi Hizmet
Binası’na giderek öğrenciler ile buluştu, kitapları bizzat
kendi teslim etti. Zeybek Başkan, gençlerle bir süre sohbet
edip, katılacakları sınavlarda da başarılar diledi.
Programda Halk Eğitim Merkezi Müdürü Semra Güzbey,
Belediyemiz Gençlik ve Spor Hizmetleri Müdürü Sami Çeti-
naktı da Belediye Başkanımıza eşlik etti.

ÖRENCİLER TALEP ETTİ ZEYBEK 
BAŞKAN DESTEK VERDİ 

Eğitimin önemine vurgu yapan Zeybek göreve geldikleri
günden bu yana öğrencilere, gençlere ve eğitime büyük
destek verdiklerini belirtti. Kurs gören öğrencilerin talepleri-

ni geri çevirmeyerek onlara kaynak kitap desteği sağladık-
larını aktaran Başkan Mehmet Zeybek açıklamasında; “
Göreve geldiğimiz andan itibaren eğitim ve öğretime
destek vermeye devam ediyoruz. Öğrencilerimizin kaynak
ve test kitaplarını aldık. Halk Eğitim Merkezi’nde sınava
hazırlık kursu gören öğrencilerimize katkıda bulunmak
adına kitaplarını temin ettik. Tek gayemiz var eğitim ve
öğretimini maddi imkânsızlıklardan dolayı devam ettire-
meyen öğrencelerimize katkıda bulunmak. Onların da
eğitim ve öğretimlerini istedikleri fakülteye giderek tamam-
lamalarına gayret sarf ediyoruz. Halk Eğitim Merkezi
Müdürü Hocamız Semra Güzbey ve emeği geçen herkese
çok teşekkür ediyorum. Halk Eğitim ile iş birliğimiz aynen
devam ediyor. Bizler her zaman öğrencilerimizin yanın-
dayız. Bundan sonra da eğitim ve öğretime desteklerimiz
devam edecek. Sınava girecek öğrencilerimize başarılar
diliyorum” ifadelerini kullandı. Halk Eğitim Merkezi Müdürü
Semra Güzbey ve öğrenciler de Belediye Başkanı Mehmet
Zeybek’e desteğinden dolayı teşekkür etti. Kitap seti
dağıtım programı, çekilen toplu hatıra fotoğrafı ile sona
erdi. >>KADER KAYA

Çocuklarda geniz etine dikkat
Geniz eti büyümesinin çocukların fiziksel gelişimlerini olumsuz etkilediğini

kaydeden uzmanlar; anne ve babaların çocukların yanında sigara
içmelerinin, yuva kreşlere giden çocukların sürekli olarak birbirlerini enfekte

etmelerinden dolayı geniz eti probleminin son yıllarda arttığını belirterek,
geniz eti büyümesinin işitme kaybına da neden olacağı uyarısında bulundu.

Afyonkarahisar Devlet Hastanesi Kulak,
Burun, Boğaz (KBB) Polikliniğinde görevli
Op. Dr. Sonar Taşar, çocuklarda geniz eti
problemi ile ilgili önemli açıklamalarda
bulundu. Geniz etinin solunum sürecinde
vücuda alınan zararlı bakteri ve virüsleri
yakalayarak bağışıklık sistemini uyarma
görevinde fonksiyonel olduğunu kaydeden
Taşar, “Ancak sık hastalık nedeniyle ve
aşın büyük geniz eti fayda yerine zarara
neden olmaktadır. Pasif sigara içiciliği
anne ve babanın çocuğun yanında sigara
içmesi, alerji ve özellikle mikroorganiz-
maların tekrarlayan temaslarına maruz
kalma neticesinde bu lenfoid oluşumlar
büyüyerek geniz etini oluşturur. Geniz eti
4-7 yaş civarında maksimum büyüklüğüne
erişir ve bu yaşlardan sonra genellikle
küçülür. Özellikle yuvaya giden çocukların
sürekli olarak birbirlerini enfekte etmeleri
sonucu geniz eti sıklığı son yıllarda art-
mıştır” dedi.

“Gece altına işeme gibi durumlarla
kendini gösterebilir”

Çocuklarda geniz eti büyümesinin sıklıkla
burunda tıkanıklık ve bu nedenle ağızdan
nefes alma ile uyku problemleri, uyku
sırasında hırıltılı ses çıkarma ya da horla-
ma şeklinde kendisini gösterdiğini dile
getiren Taşar, “Geniz eti büyümesi çene ve
yüzde şekil bozuklukları, dişlerde çürüme,
işitme azlığı, kulakta sıvı birikimi ve zarda
çökme, kalıcı kulak problemleri, yorgunluk
ve dikkat dağınıklığı ve buna bağlı ders
başarısında azalma, gece altına işeme gibi
durumlarla kendini gösterebilir. Geniz eti belir-
tileri gösteren çocukların aileleri mutlaka KBB
uzmanına başvurmalı” diye konuştu.

“Müdahale edilmezse işitme
kaybına neden olabilir”

Bu noktada anne babalara önemli görevler
düştüğünü belirten Taşar, açıklamalarını
şöyle sürdürdü: “Zira anne ve babalar kimi
zaman geniz etinin alınmasından endişe
ettiğinden çocuğun psikolojisinden gelişim

geriliğine, yüz ve çene kemiklerinde bozulmaya
dek birçok soruna yol açabilir. Ancak tüm bun-
ların ötesinde üzerinde durulması gereken şey
işitme durumudur. Orta kulağın en önemli tahliye
ve havalandırma kısmı östaki borusu kulak ile
geniz eti arasında bulunur. Geniz eti tarafından
ucu tıkanan östaki borusu tahliye görevi göre-
mez ve kulak da sıvı birikimi ve işitme kaybına
neden olabilir. ”

“Ameliyat için önerilen yaş 
3 yaş ve sonrasıdır”

Geniz eti tedavisinin ilaçlarla yapılabildiğini ayrı-
ca son çare olarak cerrahi müdahale yani
ameliyat ile bu problemin son bulacağını kayde-
den Taşar, “Geniz eti ufak olan çocuklarda
şikayetlerin göre ilaçlar da kullanılabilir. Enfekte
olmuş geniz eti varsa antibiyotik tedavi başlanır.
Beraberinde alerjik şikayetleri olan çocuklarda
alerji ilaç, burun spreyleri ya da deniz suyu
spreyi kullanılabilir. Ameliyat için doğru zaman
nedir? Doğru endikasyon konulduğunda her
yaşta ameliyat yapılabilir. İdeal bir yaş olma-
makla birlikte yapılan işlem genel anestezi
eşliğinde yapıldığından önerilen 3 yaş ve son-
rasıdır. Ancak nadiren de olsa 1 yaşında bile
ameliyat gerektiren durumlar olabilmektedir.
Geniz eti ameliyatı, çoğu kez bademcik ile birlik-
te, hemen bütün dünyada çocukluk döneminin
en sık yapılan cerrahi işlemdir. Ameliyatın 8-10
dakika olup, ameliyathanede uyuma ve uyarma
süresi dahil ortalama 30-45 dakika sürmektedir.
Ameliyat sonrası çocuklar hızlı bir şekilde sosyal
hayata dönebilmektedir” diye konuştu.>>İHA

Sondaj çalışmaları devam ediyor
Afyonkarahisar'ın Çobanlar ilçesinde tarıma dayalı jeotermal seracılık

ihtisas organize sanayi bölgesi sondaj çalışmaları devam ediyor.

Çobanlar Kaymakamı Doğan Can Kandemir
ilçede kurulması planlanan 'tarıma dayalı
jeotermal seracılık ihtisas organize sanayi
bölgesi' projeleri çerçevesinde yapılan sondaj
çalışmalarını inceledi. Yapılan ziyarette
Kandemir çalışmalar hakkında yetkililerden
bilgiler aldı. Çalışmalarının işleyişi ve süresi
hakkında bilgiler alan Kandemir kolaylıklar
dileyerek alandan ayrıldı.>>İHA
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Kış lastiğinde hayati önem taşıyan ‘tarih’ uyarısı

Kış lastiğinde 1 Aralık itibariyle kullanım zorunluluğu
başlıyor. Kar yağışı olmadan da kış lastiğinin kullanılması

tavsiyesinde bulunan uzmanlar, ikinci el lastik 
kullanımında dikkat edilecek hususlar ve bir lastiğin 

en fazla 5 yıl kullanılması gerektiğini vurguladı.

Şehirlerarası yük ve yolcu taşıyan ticari
araçlar için kış lastiği zorunluluğu 1 Aralık
itibariyle başlıyor. Uygulama öncesi

sürücüler lastik değişimi için oto lastikçilere gitm-
eye devam ediyor. Sıcaklıklarının düşmesiyle kış
lastiğinin kullanılmasını öneren lastikçi Osman
Doğan, “1 Aralık itibariyle kış lastiği uygulaması
tüm ülke genelinde başlayacakken bazı illerim-
izde ise 25 Kasım'da başladı. Biz müşterilerimiz-
den bu uygulama başlamadan önce gelmelerini
rica ediyoruz, biran önce lastiklerini taktırmaları
can ve mal kaybının önüne geçmek için. Kış
lastiğinde fiyat, kalite ve marka olarak ebat ebat
değişiklikler gösteriyor. Lastik fiyatları bin liradan
10 bin liraya kadar farklılık gösteriyor. Bu ürün
yelpazesinde biz de müşterilerimize çeşit olarak
hizmet veriyoruz çünkü her kesim sürücülerimiz
geliyor” dedi.

“Kış lastiği illa kar yağacak sonra yolda
kalmamak için kış lastiği takalım değil”

Kış lastiği kullanımının arttığını anlatan Osman

Doğan, “Son zamanlarda müşterilerimizde 1
Aralık tarihinden önce gelme alışkanlığı oluştu.
Eskisi gibi değil, biraz daha bilinçliler artık. Bunun
nedeni ise kazalar. Kış lastiği illa kar yağacak
sonra yolda kalmamak için kış lastiği takalım
değil, hava sıcaklığı 10 derecenin altına düşme-
siyle kış lastiğinin takılması gerekiyor. Bu süre
zarfında da sürücülerimiz, daha erkenden geliyor
ama kar yağınca da gelen müşterilerimiz oluyor”
diye konuştu.

“Lastiği aracınıza taktıktan sonraki
kullanım aşamasına göre en fazla

5 yıl sonra değişmeli”
Lastik alacakların ikinci el ürünlerde tarih kon-
trolünü yapmaları hususuna dikkat çeken Doğan,
“Müşterilerimiz lastik alırken biraz da ücretine
dikkat ediyor. Lastik ücretleri uygun, fiyat yel-
pazemiz var onlar da kendilerine göre ayarlıyor.
Lastik almak isteyen müşterilerimizin dikkat
etmesi gereken bazı konular var. Üretim tarihi
deniliyor ama lastiğin raf ömrü 10 yıldır. Sıfır

lastik alırken o lastikler kullanılmadığı için bir
sıkıntı olacağını zannetmiyorum ama lastiği
aracınıza taktıktan sonraki kullanım aşamasına
göre en fazla 5 yıl sonra değişmeli. Çünkü lastik-
lerimiz ister istemez yıpranıyor. İkinci el lastik-
lerde bir de şöyle bir durum var; ikinci el lastiği
takıyor sürücü, kullanıyor daha sonra lastiğin kış
aylarına uygunluğunu yitirdiği için araçlarda
kayma, yol tutmama ve fren şikayetleri oluyor.
Sıfır lastiği 2019 - 2020 model alıp kullanabilirler
ama kullanılmış ikinci el tarih sorunu olan lastik-
leri önermiyoruz sağlıklı sürüş için. Lastik deyip
geçmeyelim. Lastik insanın damarı gibi çok
önemli aslında, 4 lastik üzerinde gidiyoruz. Bazen
geliyor süratli gidiyoruz, manevra yapıyoruz, ani
fren yaptığımız anlar olduğu için lastik gerçekten
çok önemli. Lastiği en ön plana almamız lazım.
Araçtaki önemli aksamlar arasında da lastik
vardır” şeklinde konuştu.

“Kimse ihmal etmesin”
Kış lastiklerini araçlarında kullanan Mustafa

Kuştaş, “İşimiz sürekli olarak ticari şartlarda
olduğu için mecburuz. İlk önce canımız var araç
içerisinde. Kendi canımızı düşünmesek bile karşı
tarafın canı var. Bu mesele kural başladığı an
değiştirilmesi gerekiyor. Kar, yağmur yağsın
muhabbeti yok, hava sıcaklıkları düştüğünde sıfır
lastiğimizi gelip taktırıyoruz. Kimse ihmal
etmesin. İkinci el lastik hiç kullanmadık.
Canımızın ve malımızın kıymetinden dolayı
kesinlikle ikinci el lastik kullanmıyoruz” dedi.

“Daha sağlıklı olması için
2 yılda bir lastiğimizi değiştiriyoruz”

Lastik değişimine gelen Mustafa Genç,
“Genellikle sıfır lastik kullanmayı tercih ediyoruz.
Lastiğin ömrünün 5 yıl olduğunu biliyoruz daha
sağlıklı olması için 2 yılda bir lastiğimizi değiştiriy-
oruz. Özen gösteriyorum, herkese de lastik
değişimi ve bakımı konusunda tavsiye ederim.
Kış lastiği kışın, yaz lastiği yaz aylarında kullanıl-
ması gerek. Manevradan sürüş konforuna kadar
fark oluyor” diye konuştu.>>İHA

Dünya borsalarının 45 milyon
doları kurumsal yatırımcıların elinde

OECD Sermaye Piyasaları ve Finansal Kuruluşlar Dairesi Başkanı Serdar
Çelik, dünya borsalarının yaklaşık 100 trilyon dolar civarında olduğunu

belirterek, 45 milyon dolarının kurumsal yatırımcıların elinde olduğunu belirtti.
TKYD’nin düzenlediği 15’inci Uluslararası Kurumsal
Yönetim Zirvesi, kamu ve iş dünyasından uzman isim-
lerin katılımıyla gerçekleşti. Zirveye OECD’nin
merkezi Paris’ten gelerek özel konuşmacı olarak
katılan OECD Sermaye Piyasaları ve Finansal
Kuruluşlar Dairesi Başkanı Serdar Çelik, “Küresel
Dönüşümler Işığında Güncellenen G20 / OECD
Kurumsal Yönetim İlkeleri’ni anlattı.

“SÜRDÜRÜLEBILIRLIK TEMEL 
KONULARDAN BIRI”

Serdar Çelik, “Yaklaşık 2 sene süren bir çalışmanın
ardından OECD ilkeleri güncellendi. İlkeler diyoruz
ama aslında üst düzey prensipler ve 60 sayfalık bir
doküman. Çok farklı kapsamlı içerikler içeriyor.
Sürdürülebilirlik temel gündem konularından biri.
Tartışmanın diğer tarafında ise şirketlerin sermaye
piyasasından neler beklediği var. Şirketlerde sürdüre-
bilirlik için ne yapmalı tartışmaları uzun süredir devam
ediyor” dedi.

"HALKA ARZ OLAN ŞIRKETLERIN 
SAYISINDA AZALMA VAR"

OECD ülkelerindeki tüm halka arzlara baktıklarını ve
son yıllarda halka açılan şirket sayısının azaldığına
değinen Çelik, “7 bin kayıp var. Toplamda da bir azal-
ma var. Şirketlerin istediği halde halka açılamadığını
da biliyoruz. Bugün dünya borsaları yaklaşık 100 trily-
on dolar civarında. 45 milyon doları kurumsal yatırım-
cılar. Yaklaşık yüzde 11’i devletlerin elinde. Yüzde 27’si de
küçük yatırımcıların elinde” ifadelerini kullandı.

"KURUMSAL ŞIRKETLER BÜYÜK ŞIRKETLERE
DAHA BÜYÜK YATIRIM YAPIYOR"

Şirket sürdürebilirlikte ne kadar büyükse, diğer pozisy-
onları da daha büyük adım atmış olduğunu belirten
Çelik, “Halka açık şirketlerde yüksek pay sahipliği kon-
santrasyonu sermaye piyasalarının gelişmesinin
önünde önemli bir engel. Kurumsal şirketler büyük şir-
ketlere daha büyük yatırım yapıyor. Bir yandan pasta
büyüyor ama bir yandan da halka açık şirket sayısı
azalıyor. Yüksek ESG skoruna sahip şirketler düşük
ESG skorlu şirketlere göre önemli ölçüde daha büyük.
Büyük şirketlerdeki ortalama kurumsal yatırımcı pay
sahipliği oranı da küçük şirketlere oranla oldukça yük-
sek” dedi. Öte yandan şirket borçlanmalarının
artarken, kredi kalitesinin düştüğünün altını çizen
Çelik,“En düşük yatırım yapılabilir not alan BBB kredi
derecesine sahip tahvillerin payı, 2022 yılında ihraç
edilen yatırım yapılabilir seviye tahvillerin toplam
tutarının yarısından fazlası olmuştur. Öte yandan
Türkiye'nin küresel sermaye piyasalarından aldığı pay
ekonomik rolüne göre oldukça düşük. Türkiye'nin
küresel ekonomi içindeki payı 2022 yılında yüzde 0.90
iken, halka açık şirketlerin toplam piyasa değeri küre-
sel şirketlerin piyasa değerinin yüzde 0.33'üdür.
Gelişmekte olan ülke MSCI endeksindeki Türk halka
açık şirketlerinin payı 2012 yılında yüzde 1.7, 2023
Eylül'de ise yüzde 0.72 olarak gerçekleşti” şeklinde
sözlerini tamamladı.>>İHA

Ekonomi Koordinasyon Kurulu’nda yatırım, üretim
ve ihracatı destekleyici tedbirler ele alındı

Ekonomi Koordinasyon Kurulu (EKK) Toplantısı'nda ihracat
görünümü ile dezenflasyon sürecinde yatırım, üretim ve ihracatı
destekleyecek, ihracatçı firmaların rekabet gücünü artıracak ve
finansmana erişimini kolaylaştıracak tedbirlerin ele alındığı bildirildi.
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz
başkanlığında yapılan Ekonomi Koordinasyon
Kurulu Toplantısı sona erdi. Kurul tarafından
toplantı sonrası yapılan yazılı açıklamada,
EKK’nın 2023 yılının altıncı toplantısını gerçek-
leştiği belirtildi. Kasım ayı başında 5 yıllık
kalkınma hedeflerini ortaya koyan ve 2053 yılı
perspektifi ile hazırlanan uzun vadeli kalkınma
stratejisine yön verecek olan 12. Kalkınma
Planı’nın yayımlandığı hatırlatılan açıklamada,
bu çerçevede Türkiye’nin dünya ticaretindeki
ve küresel değer zincirindeki yerinin
güçlendiği, reel sektöre yönelik hedefe odaklı
ve kaliteli finansman imkanlarının sağlandığı,
yeşil ve dijital dönüşümü odağına alan ve nite-
likli beşeri sermayeyle azami istihdam oluştu-
ran istikrarlı bir büyüme modeli uygulamanın
hedeflendiği belirtildi. Açıklamada EKK
Toplantısı'nda ele alınan hususlar ise şu şek-
ilde özetlendi: “12. Kalkınma Planı hedeflerine
ulaşmak amacıyla önümüzdeki dönemde hay-
ata geçirilecek politika, tedbir ve faaliyetlere
yönelik izleme ve değerlendirme süreci ele
alınmıştır. Strateji ve Bütçe Başkanlığı’nca
hazırlanacak olan üç aylık izleme raporları
EKK’da düzenli olarak değerlendirilecektir.
Son dönem ihracat görünümü ile dezenflasy-
on sürecinde yatırım, üretim ve ihracatı
destekleyecek, ihracatçı firmalarımızın rekabet
gücünü artıracak ve finansmana erişimini
kolaylaştıracak tedbirler görüşülmüştür.

Eximbank ve İhracatı Geliştirme (İGE) A.Ş.
finansman destekleri başta olmak üzere
bankacılık sistemimiz genelinde ihracat finans-
manı imkânlarının artırılması yönünde değer-
lendirmeler yapılmıştır. Eğitim-istihdam-üretim
ilişkisini güçlendirmek ve işgücü piyasasının
ihtiyaç duyduğu nitelikli istihdamı sağlamak
amacıyla mesleki ve teknik eğitimin
güçlendirilmesine yönelik yürütülen çalışmalar
ve yeni yaklaşımlar değerlendirilmiştir. Mesleki
eğitim ve işgücü piyasasına ilişkin ilgili diğer
paydaşların da yer aldığı daha kapsamlı bir
çalışmanın yapılması yönünde görüş birliği
oluşmuştur.">>İHA
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“Genç Muhafızlar” hafızlık
yarışması il finali yapıldı
Milli Eğitim Bakanlığı Din Öğretimi Genel Müdürlüğü tarafından Anadolu İmam Hatip

Lisesi ve İmam Hatip Ortaokullarda öğrenim gören öğrencilerimizin ilgi, istibdat ve
kabiliyetleri doğrultusunda yetişmelerini sağlamak, kişisel ve mesleki gelişimlerini

destekleyerek yetkinlik kazanmaları amacıyla Anadolu İmam Hatip Lisesi erkek öğrencileri
arasında düzenlenen “Genç Muhafızlar”  Hafızlık Yarışması İl Finali Afyonkarahisar Anadolu

İmam Hatip Lisesi Koordinatörlüğünde, İmam Hatip Uygulama Camisinde yapıldı.

Final Yarışmasına İl Milli Eğitim Müdürü Miraç Sünnetci,
Din Öğretimi Şube Müdürü Abdullah Kaya, Afyonkarahisar
Anadolu İmam Hatip Lisesi, Afyonkarahisar Hattat Ahmet
Karahisari Anadolu İmam Hatip Lisesi, Bolvadin Anadolu
İmam Hatip Lisesi, Dinar Anadolu İmam Hatip Lisesi,
İhsaniye Anadolu İmam Hatip Lisesi, Sandıklı Anadolu
İmam Hatip Lisesi ve Şuhut Şehit Yasin Çubuk Anadolu
İmam Hatip Lisesi idareciler, öğretmenler ve öğrenciler
katıldı. “Genç Muhafızlar”  Hafızlık Yarışması sonucunda
dereceye giren öğrencilerimize ödülleri İl Milli Eğitim
Müdürümüz Miraç Sünnetci tarafından verildi.
>>İBRAHİM ARTIÇ

Okul sporları bowling turnuvası düzenlendi
Okul sporları faaliyet programında yer alan Gençler Bowling müsabakaları 50 sporcunun

katılımıyla Afyonkarahisar Afium Pin Club Bowling salonunda ilk kez düzenlendi.
Afyonkarahisar Gençlik ve Spor İl Müdürü İsmail Hakkı
Kasapoğlu, müsabakalara katılan sporculara başarılar
diledi. Ardından Kasapoğlu, müsabakalarda emeği
geçen Pin Club Bowling sahibi Tansu Doğan’a ve spor

birimi personellerine teşekkür ettiğini belirtti. Genç erkek-
ler ve kızlar kategorilerinde dereceye giren takımlar 26-
28 Aralık tarihinde bölge şampiyonasına katılmaya hak
kazanacak.  > >YILDIZ YARIKKAYA

Afyonspor, Ankara Demirspor
maçı hazırlıklarını sürdürüyor
TFF 2. Lig ekiplerinden Afyonspor hafta sonu deplasmanda

oynayacağı Ankara Demirspor maçı hazırlıklarını sürdürüyor.
Mor beyazlı ekip hazırlıklarını Kocatepe Spor Kompleksinde ki
kapalı salonda gerçekleştirdiği antrenmanlar ile sürdürtüyor.
Isınma ve kondisyon hareketleri ile başlayan antrenman düz

koşu ile devam etti. Jetler 2 Aralık da deplasmanda oynaya-
cağı karşılaşmadan 3 puan alarak 10. sıradan üst sıralara tır-
manmanın hedeflerini yapıyor. >>İHA

Gençlik ve Spor İl Müdürlüğü personeline eğitim
Afyonkarahisar Aile ve Sosyal Hizmetler Müdürlüğü görevlileri tarafından 'kadına
yönelik şiddetle mücadele, erken yaşta ve zorla evlilikle mücadele' eğitimi verildi.

Aile ve Sosyal Hizmetler Müdürlüğüne bağlı görevliler
tarafından '25 Kasım kadına yönelik şiddete karşı
uluslararası mücadele günü' çerçevesinde İl Gençlik
ve Spor İl Müdürlüğü personellerine 'Kadına Yönelik
Şiddetle Mücadele' ve 'Erken Yaşta ve Zorla
Evliliklerle Mücadele' konulu eğitimler verildi. Eğitimde

kadına yönelik şiddetin önlenmesinin çok yönlü,
bütüncül bir yaklaşımı ve toplumun tüm kesimlerinin
ortak ve kararlı mücadelesini gerektirdiği, gençlerde
bu bilincin oluşmasından ve şiddet mağdurlarının
korunmasından bahsedildiği kaydedildi. 
>>İHA

Dr. Arslan tıbbi sekterleri unutmadı
AK Parti Afyonkarahisar Milletvekili Dr. Hasan Arslan bugün TBMM genel kurulda “Dünya 29

Kasım Tıbbi Sekreterler Günü” vesilesiyle söz alarak bir konuşma yaptı. Arslan hükümetin tıbbi
sekreterlere verdiği önemi hatırlatarak iki yılda 32 bin 200 tıbbi sekreter alımı yapıldığını söyledi. 
29 Kasım Tıbbi Sekreterler Günü dolayısıyla AK Parti
Afyonkarahisar Milletvekili Dr. Hasan Arslan TBMM genel
kurulunda bir konuşma yaptı. 
“SAĞLIK HİZMETLERİNİN AYRILMAZ BİR PARÇASI”

Dr. Arslan konuşmasında “Bugün ‘Dünya 29 Kasım Tıbbi
Sekreterler Günü’ vesilesiyle söz almış bulunuyorum. 1965
yılından itibaren her yıl 29 Kasım Tıbbi Sekreterler Günü
olarak kutlamaktadır. Sağlık camiamızın ayrılmaz bir
parçası olan tıbbi sekreterlerimiz hastanelerde, kliniklerde
ve diğer sağlık kuruluşlarında kaliteli sağlık hizmetinin
sunumu için gecesini gündüzüne katarak sağlık hizmet-
lerinin düzenli ve etkili bir şekilde yürütülmesine önemli
katkı sağlamaktadır” dedi. 

“BİR HEKİM OLARAK ÇABALARINA ŞAHİDİM”
Dr. Arslan sözlerine şöyle devam etti; Onların bu çabalarını
ve profesyonelliklerini gören bir hekim olarak bugün ve her
gün kendilerini takdir ve tebrik ediyorum. Bu kapsamda
hükümetimiz tıbbi sekreterlerin vazgeçilmez hizmet
gerekliliğini göz önünde bulundurarak 2022 yılında 15.537,
2023 yılında 16.663 olmak üzere son iki yılda 32.200 tıbbi
sekreteri istihdam etmiş ve sağlık camiasına taze kan
sağlamıştır. Bu vesileyle tıbbi sekreterlerimizin gününü kut-
lar, görevlerinde başarılar dilerim. >>HÜDAYİ ACAR
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Taytak; "Her insanımızın elinden
tutup, her yere hizmet götüreceğiz"

31 Mart tarihinde yapılacak olan yerel seçimler öncesi geçtiğimiz hafta mevcut
MHP’li belediye başkanlarının aday adaylık başvurusunun ardından dünde ilçe ve
beldeler belli olan belediye başkan aday adayları parti genel merkezinde adaylık
başvurularını gerçekleştirdi. MYK Üyesi ve Afyonkarahisar Milletvekili Mehmet
Taytak ve İl Başkanı Ahmet Kahveci, başkan adaylarını yine yalnız bırakmadı.

Milliyetçi Hareket Partisi Afyonkarahisar İl
Teşkilatında yerel seçimler öncesi belediye
başkan aday adaylarının başvuruları tüm

hızıyla devam ediyor. MYK Üyesi ve Afyonkarahisar
Milletvekili Mehmet Taytak, İl Başkanı Ahmet Kahveci,
İl Yönetim Kurulu Üyesi Doğan Şimşek, ilçe başkanları
aday adaylarını yalnız bırakmadı.

MHP MYK Üyesi ve Afyonkarahisar Milletvekili
Mehmet Taytak, “Milliyetçi Hareket Partisi'nin Türkiye

genelinde en fazla belediyesi olan il Afyonkarahisar'dır.
Afyonkarahisar’ımız da 17 belediyemiz var. 15
belediyemiz belde, 2 belediyemiz ilçe, bir de ittifakla
ortak yaptığımız bir belediyemiz var. Mevcut belediye
başkanlarımız geçtiğimiz hafta aday adaylık başvuru-
larını gerçekleştirmiştir. Bugün ise ilçe ve beldeler belli
olan belediye başkan aday adaylarımız başvurularını
yapacaklardır. Afyonkarahisar’da 61 beldemiz var.
Merkez ilçe ile beraber 18 ilçemiz var. Bu beldelerimizde
inşallah sayımızı en azından ikiye katlayacağımıza
inanıyorum. Önce ülkem ve milletim, sonra partim ve
ben kavrayışıyla Afyonkarahisarlı hemşehrilerimize
çözüm olacağız, kuvvet olacağız, şifa olacağız ve her
insanımızın elinden tutup her yere hizmet götüreceğiz.

Yeni seçilecek arkadaşlarımızın içlerinden yine çalışa-
bilecek ve hizmet edebilecek kardeşlerimiz tercih edile-
cek. Daha önce ilçe teşkilatlarımız, il teşkilatlarımız ve
daha sonra genel merkezimiz değerlendirme yapacak-
lar. Ondan sonra da inşallah bismillah deyip yola çıka-
cağız ve tekrar yine Zafer'le döneceğiz. Milliyetçi
Hareket Partisi milli gönüllerdedir. ” diye konuştu.

MHP İl Başkanı Ahmet Kahveci, “Milliyetçi
Hareket Partisi Afyonkarahisar Teşkilatı olarak
hareketli günler yaşıyoruz. Bir yandan yerel seçim-
ler için belediye, belediye meclis ve İl Genel meclisi
için aday adaylarımızı belirlerken diğer taraftan ise
geçtiğimiz il ve ilçe hizmet binamızın temelini
attık. Uzun zamandır hayalimiz olan hizmet
binamızı inşallah en kısa zamanda bitirmeyi
düşünüyoruz. Geçtiğimiz hafta mevcut belediye
başkanlarımız aday adaylık başvurusunda bulun-
dular. Bugün ise ilçe ve beldelerimizden aday
adayı olan başkan adaylarımız başvurularını
gerçekleştirdi. Bizim bütün seçim bölgelerimizde
belediye başkanlığı için en az iki aday adayımız
vardır. Bugüne kadar bize müracaat edenlerin
sayısı 120’yi aşkın belediye başkan aday adayımız
mevcuttur. Aday adaylarımız içerisinden en iyi
adaylarımız ile yerel seçimlerde girip belediye
sayımızı ikiye katlayacağımızı düşünüyorum”
dedi. >>İZZET IŞIK

Erkılınç: Yanlış yollara tevessül edenler kendilerini kandırıyor
Basın İlan Kurumu Genel Müdürü Cavit Erkılınç, BİK Analitik dijital ölçümleme sisteminin sorunsuz çalıştığını, kimin gerçek, kimin sahte trafik ürettiğini bildiklerini söyledi.
Basın İlan Kurumu (BİK) 32. Dönem 4. Genel Kurul
Toplantısı, Genel Müdür Cavit Erkılınç’ın konuşması ile
başladı. Deprem bölgesine yapılan ziyaretlere ilişkin bilgi
veren Erkılınç, Kurum olarak üçüncü kez deprem bölge-
sine giderek, basın temsilcileri ve çalışanlarıyla bir araya
geldiklerini kaydetti.  Sorunları yerinde tespit ederek
hızlı çözüm üretme anlayışını sürdürdüklerini belirten
Erkılınç, “Malatya, Adıyaman, Kahramanmaraş, Hatay
ve Osmaniye illerine yönelik müsamahakâr, iyi niyet
odaklı anlayış ve tavrımızı süre gözetmeksizin sürdüre-
ceğiz. Bu illerdeki basın kuruluşlarımız ve çalışanları
bizlere emanet. Kendi ayakları üzerinde duracakları
güne kadar yanlarında olmaya, omuz vermeye devam
edeceğiz” dedi.

“İYİ NİYET VE GAYRETLERİNİ GÖRDÜĞÜMÜZ
BASIN KURULUŞLARINI DESTEKLEYECEĞİZ”

İnternet haber sitelerinin süreli yayın kapsamına alınarak
resmi ilan yayımlama hakkı kazanmasına ilişkin mevzu-
at değişikliklerine değinen Genel Müdür Erkılınç, “Yasa
çıkmasın diye Meclis’e çıkartma yaparak, protestocuların
ön safında yer tutanlar, şimdilerde internet haber
sitelerinin sevdalısı oldular. Çünkü unuttukları gazetecil-
iğin, haber üretmenin ve haber atlatmanın tadına
vardılar. Daha az maliyetle, daha hızlı şekilde okura ulaş-
manın ve anında geri bildirim almanın hazzını yaşadılar.
Bir kısmı da emeksiz kolay paraya alıştı, şimdi bunu kay-
betmek istemiyor” şeklinde konuştu. Mesleki anlamda
doğruyu yapan, iyi niyet ve gayretleri görülen internet
haber sitelerini desteklemeye devam edeceklerinin altını
çizen Erkılınç, şöyle devam etti:  “Hoşgörülü yak-
laştığımız, görmemek için yüzümüzü çevirdiğimiz
durumlar olduğunu saklamıyoruz. İnternet haber siteleri
çoğalsın, sisteme dâhil olsun, nitelikleri artsın ve her
anlamda katma değer üretsinler istiyoruz. Bu alanda
oluşan bir istihdam var. Bu istihdamı korumanın; hatta
sektör büyüdükçe artırmanın mücadelesini veriyoruz.”

Bu iyi niyetli yaklaşımları suistimal edenler olduğunu
hatırlatan Erkılınç, BİK Analitik dijital ölçümleme sistem-
inin sorunsuz çalıştığını, kimin gerçek, kimin sahte trafik
ürettiğini bildiklerini belirtti.  Sayfada kalma sürelerinin
hangi yöntemlerle artırıldığının, edep dışı içerik ve
başlıklarla arama motorlarında yer tutulduğunun, SEO
yöntemlerinin manipüle edilerek hileli ticaretin en büyük
argümanı haline geldiğinin farkında olduklarını vurgu-
layan Erkılınç, “Devletin çarkı ağır işler ama işler; geri
dönüşü de olmaz. O gün geldiğinde ‘ah vah’ etmenin de
kimseye faydası yoktur. Bu yanlış yollara tevessül eden-
ler, gerçekte bizi değil, kendilerini kandırdıklarını fark
ettiklerinde iş işten geçmiş olacak” ifadelerini kullandı.

“DİJİTAL ÖLÇÜMLEME SİSTEMİNİN ARKA
PLANINDA ÇOK BÜYÜK BİR EMEK VAR”

Basın İlan Kurumu’nun dijital dönüşüm kapsamında
gerçekleştirdiği altyapı çalışmalarını da anlatan Erkılınç,
yasa koyucu tarafından tanınan 6 ay gibi kısa bir sürede
mevzuat çalışmaları, dijital alt yapı hazırlıkları, internet

haber sitelerinden başvuruların alınması, kadroların
oluşması, dijital dönüşüm süreçlerinin tamamlanması,
ilanların sevki ve yayımının test edilmesi gibi birçok
başlığın altından büyük bir başarı ile kalkıldığını ifade
etti. “Trafik ölçümleme” diye bir çırpıda söylenen ihale
sürecinin altında donanım, yazılım ve destek hizmeti
alımları ve onların da altında birçok iş kalemi bulun-
duğunu aktaran Erkılınç, konuşmasını şöyle sürdürdü:
“Kısacası iş ‘yazılımı yazdırdım’ demekle bitmiyor. 500’e
yakın siteyi 7/24 takip edeceksin. Günde en az 180 mily-
on sayfa görüntülemesine bakacaksın. 200 milyondan
fazla veriyi işleyecek, raporlayacak ve bunları uzun yıllar
muhafaza edeceksin. Veri akışını güvenilir şekilde ala-
caksın, aldanmayacaksın ve siber saldırılar karşısında
kendini en iyi şekilde koruyacaksın ve buradaki
donanımı 5 yıl gibi uzun bir sürelik ihtiyacı karşılamaya
yetecek konteyner mimarisi düzeyinde inşa edeceksin.

Bu sistemle birlikte entegre çalışacak diğer sistemlerim-
izin güncellenmesi, eksiklerin tespiti ve raporlanması,
ilave yazılımların alınması gibi ihtiyaçları karşılayacak-
sın. Dijital dönüşüme dair bu yatırımlar büyük meblağlar
gerektiriyor, bunların altından kalkmak için büyük çaba
harcıyoruz.” Konuşmasının sonunda Yönetim
Kurulu’nun Genel Kurula sunduğu teklifleri başlıklar
halinde özetleyen Erkılınç, Genel Kurulun alacağı karar-
ların hayırlı olmasını temenni etti.  Erkılınç’ın konuş-
masının ardından Başkanlık Divanı Heyeti seçimi
gerçekleştirilerek başkan ve üyeler belirlendi. Gündemin kab-
ulünün akabinde Yönetim Kurulu Durum Raporu ve Denetçiler
Raporu okundu. Yönetim Kurulunun tekliflerine ilişkin sunum
sonrasında üyeleri belirlenen İlan İşleri, Hukuk İşleri ve Mali İşler
Komisyonları çalışmalarına başladı. BİK Genel Kurulu
Toplantısı, 1 Aralık 2023 Cuma günü yapılacak oturumun ardın-
dan tamamlanacak. >>KADER KAYA

TAYTAK;” AFYONKARAHİSARLI
HEMŞEHRİLERİMİZİN SORUNLARINA 

ÇÖZÜM OLACAĞIZ”

KAHVECİ, “SEÇİMBÖLGELERİMİZDE 
120’Yİ AŞKIN BELEDİYE BAŞKAN 
ADAY ADAYIMIZ MEVCUTTUR”


